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JEGYZŐKÖNYV 

a FBAMSZ Elnökségének 2024. november 27-i üléséről 

 

Helyszín: Eurorisk tárgyaló (1133 Budapest, Árbóc utca 6.) és online 

 

Jelen volt: 

 

Elnökségi tagok 

Papp Lajos, elnök 

Molnár László, alelnök 

Baksa Melinda, elnökségi tag 

Békés István, elnökségi tag, online 

Cselovszki Zsolt, elnökségi tag, online 

Farnadi Judit, elnökségi tag – online 

Állandó meghívottak: 

Besnyő Márton, szekcióvezető 

Markovics Balázs, szekcióvezető – online 

Molnár Marcell, szekcióvezető, online 

Leitner Zoltán, főtitkár - online 

Illés Szilvia, titkár 

 

Napirendi pontok: 

1. XX. Biztosításszakmai Konferencia és Kiállítás beszámoló 

2. Elnökségi döntés munkaszerződés szerinti prémium adásáról 

3. Tagtoborzás, tag aktivizáció 

4. A FBAMSZ részvételi lehetősége a Nemzeti Együttműködési Alap pályázatán 

5. A Pmt. által előírt auditált online távazonosítás kapcsán felmerült feladatok 

6. A Szakmai Kerekasztal aktuális kérdései, helyzete 

7. Szekciók aktuális helyzete  

8. Egyebek 

 

 

1. XX. Biztosításszakmai Konferencia és Kiállítás beszámoló  

 

Leitner Zoltán főtitkár ismertette a XX. Biztosításszakmai Konferencia és Kiállítás eredményeit, 

kiemelve, hogy a résztvevői visszajelzések összességében pozitívak voltak, és a rendezvényt mind 

szervezés, mind tartalom szempontjából sikeresnek értékelték. 

Tájékoztatása szerint néhány pénzügyi tétel még rendezés alatt áll, de – ahogyan a korábbi években is 

– várhatóan időben beérkezik. 

 

Baksa Melinda, elnökségi tag emlékeztetett arra, hogy a szeptember 30-i nyílt elnökségi ülésen az 

alkuszigazgatók ígéretet kaptak arra, hogy a FBAMSZ hírleveleit megkapják, illetve valamilyen 

formában rendszeres tájékoztatókat is kapnak a Szövetség munkájáról. 

 

Leitner Zoltán főtitkár jelezte, hogy folyamatban van, annak kigondolása, hogy milyen formában 

lehetne az alkuszigazgatókat jobban bevonni és láttatni a Szövetségi munkát. Lehet nem hírlevél, 

hanem több személyes találkozó formájában kerülne erre sor. Elmondta, a KKSZ már elkezdte ezt, és 

január végére terveznek is egy találkozót az alkuszigazgatókkal. 
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Elnökségi tagok egyetértettek abban, hogy a FBAMSZ hírlevelek kiküldhetők (és ki is küldendők) az 

alkuszigazgatók részére, hogy ezáltal jobban megismerhessék, követhessék a Szövetség munkáját. 

 

Határozat:  

Az Elnökség – egyhangúlag – elfogadta XX. Biztosításszakmai Konferencia és Kiállítás beszámolóját. 

 

 

2. Elnökségi döntés munkaszerződés szerinti prémium adásáról 

 

Papp Lajos elnök szóbeli előterjesztésében elmondta, hogy a XX. Biztosításszakmai Konferencia és 

Kiállítás sikeres lebonyolítása kiemelkedő eredménynek számít. Hangsúlyozta, hogy a szervezés és a 

kivitelezés minden szempontból megfelelt az elvárásoknak, amit a résztvevők visszajelzései és a 

pénzügyi beszámoló is alátámasztanak. 

A konferencia sikere, valamint az éves munkaterv végrehajtása alapján az elnök javasolta a 

munkaszerződések alapján adható prémium teljes összegének kifizetését. 

 

Határozat: 

Az Elnökség – egyhangúlag – támogatta, hogy a Szövetség Leitner Zoltán főtitkár, valamint Illés 

Szilvia adminisztratív és operatív titkár részére – munkaszerződésüknek megfelelően – két havi 

bruttó alapbérüknek megfelelő prémiumot fizessen ki. 

 

 

3. Tagtoborzás, tag aktivizáció 

 

Leitner Zoltán főtitkár ismertette a tagtoborzással és a szekciók aktivitásával kapcsolatos helyzetet. 

Kiemelte, hogy az előterjesztés gondolatébresztőként szolgál, és melléklete tartalmaz egy táblázatot 

az alkusz cégekről, kiemelve szövetségi tagságukat (FBAMSZ/MABIASZ/kettős tagság). 

 

Tagtoborzási és aktivizációs javaslatok: 

 

Farnadi Judit elnökségi tag javasolta egy tájékoztató anyag elkészítését, amely bemutatja a Szövetség 

munkáját, előnyeit, és érveket hoz a tagság mellett, ezzel megcélozva azokat a cégeket, amelyek még 

nem tagok. Az árbevétel alapján előszűrés végezhető és ez alapján meghatározható a célcsoport. 

 

Molnár Marcell szekcióvezető felajánlotta részvételét a tagtoborzásban, és hangsúlyozta, hogy a 

MABIASZ és a FBAMSZ közeledése elősegítheti ezt a folyamatot. Megjegyezte, hogy a MABIASZ 

támogatja az összeolvadást, amely egyesített stratégiát tenne lehetővé. 

 

Cselovszki Zsolt elnökségi tag a két Szövetség lehetséges összeolvadását komplex kérdésként 

értékelte. Felvetette, hogy az egységes tagdíj bevezetése kulcskérdés lenne, amely nélkül viszont külön 

stratégiát kell kidolgozni a FBAMSZ-nak. 

 

Békés István elnökségi tag javasolta, hogy a két szövetség (MABIASZ, FBAMSZ) készítsen egy közös 

szándéknyilatkozatot, amely jogi értelemben ugyan nem kötelezné az aláírókat a továbblépésre, 
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ugyanakkor valódi mérföldköveket és konkrét lépéseket határozhatna meg az esetleges 

együttműködést illetően. 

Hangsúlyozta a tagi aktivitás hiányát, és javasolta roadshow-k megszervezését, amely során a 

Szövetség közelebb kerülhetne mind meglévő, mind potenciális tagjaihoz. 

 

Molnár László alelnök szerint, fontos lenne a FBAMSZ tagok véleményének kikérése az összeolvadással 

kapcsolatban, mielőtt a közös szándéknyilatkozat megszületne. 

 

Az összeolvadás kihívásai és lehetőségei: 

 

Leitner Zoltán főtitkár rámutatott, hogy a két szövetség összeolvadása erősíthetné a szakmai munkát, 

ugyanakkor ellenérvek is megfogalmazhatók. Példaként említette, hogy az összevonás 

forráscsökkenéssel járhat, és azt is, hogy a kettős tagságban lévő cégek nem fizetnének dupla tagdíjat. 

Emellett a feladatok akár meg is duplázódhatnának, ami további kihívásokat jelentene. 

 

Papp Lajos elnök leszögezte, hogy a tagtoborzás és a FBAMSZ-MABIASZ összeolvadás különálló 

kérdések. 

Támogatta egy ad hoc munkacsoport létrehozását a tagtoborzás előmozdítására. 

Elmondta, hogy a tagtoborzás folyamatos munka, a roadshowt saját és nem saját tagok esetében jónak 

tartja, támogatja.  

A két szövetség összeolvadása hosszú folyamat, több időt és további előkészítést igényel, és a pro és 

kontra érveket egy elnökségi ülésen kell megvitatni. 

Kiemelte a szekciók szerepét a tagi aktivizációban, és javasolta, hogy a tag cégek munkatársait is vonják 

be a szekciók munkájába, az adott cégek vezetői delegáljanak szakembereket az egyes szekciókba. 

 

Békés István elnökségi tag hozzátette, hogy célszerű olyan vállalatokat bevonni, toborozni, akik 

valóban értik és támogatják a szövetség céljait, valamint hajlandóak értékes hozzájárulást nyújtani 

annak munkájához.  

 

Besnyő Márton szekcióvezető határozottan támogatta a két szövetség összeolvadását, amely szerinte 

indokolt mind a rendezvények, mind a szakmai munka hatékonyságának szempontjából. 

 

Leitner Zoltán főtitkár javasolta, hogy az ad-hoc munkacsoport a pártoló tagságra vonatkozó 

alapszabály módosítással kapcsolatban is tegyen javaslatot, és erről készüljön egy elnökségi 

előterjesztés. 

 

Határozatok: 

1. Az Elnökség – egyhangúlag – elfogadta, hogy készüljön egy előkészítő anyag a FBAMSZ-MABIASZ 

összeolvadás kapcsán. Az anyag a következő Elnökségi ülésen kerül előterjesztésre. 

2. Az Elnökség – egyhangúlag – elfogadta egy ad-hoc munkacsoport létrehozását, amely kifejezetten 

a tagtoborzási folyamatot koordinálja, figyelemmel kíséri és elemezi az eredményeket, valamint 

javaslatokat tesz a további lépésekre. 

Az ad-hoc munkacsoport tagjai: Farnadi Judit, Molnár Marcell, Cselovszki Zsolt, Leitner Zoltán. 
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3. Az Elnökség – egyhangúlag – elfogadta, hogy felkéri a tisztségviselőket, tegyenek javaslatokat 

tagaktivizációs intézkedésekre. Egyúttal javasolja, hogy a Szövetség 2025. évi Akcióterve ezen 

összegyűjtött ajánlások figyelembevételével kerüljön kidolgozásra. 

4. Az Elnökség – egyhangúlag – elfogadta, hogy felkéri az Elnököt, az Alelnököt és a Főtitkárt, 

tegyenek javaslatot egy új elismerési rendszerre, amely a tagok aktivitását ösztönzi, és terjesszék 

azt az Elnökség elé a következő ülésre. A javaslat részletezze az elismerési kritériumokat, a díjazási 

kategóriákat és a jelölési, valamint szavazási folyamatokat. 

 

 

4. A FBAMSZ részvételi lehetősége a Nemzeti Együttműködési Alap pályázatán 

 

Leitner Zoltán főtitkár tájékoztatta az elnökséget, hogy a Szövetség a Nemzeti Együttműködési Alap 

(NEA) pályázatán működési támogatásra pályázhat, működési támogatás esetében legfeljebb 3 millió 

forintig. Bár a támogatás mértéke nem túl nagy (400 ezer – 3 millió Ft), és az eljárás adminisztratív 

többletmunkával jár, elnökségi jóváhagyás esetén érdemes lehet beadni a pályázatot. 

 

Papp Lajos elnök javasolta és támogatta a pályázat benyújtását. 

 

Határozat: 

Az Elnökség – egyhangúlag – felkérte a Szövetség Elnökét és Főtitkárát, hogy: 

1. Vizsgálják meg, a Szövetség megfelel-e a Nemzeti Együttműködési Alap által, civil szervezetek 

működésének biztosítására kiírt pályázati felhívás követelményeinek, és jogosult-e pályázatot 

benyújtani. 

2. Amennyiben a jogosultság fennáll, és a pályázati dokumentáció elkészítése és benyújtása a 

rendelkezésre álló erőforrások és határidők függvényében megvalósítható, gondoskodjanak annak 

elkészítéséről és benyújtásáról. 

 

 

5. A Pmt. által előírt auditált online távazonosítás kapcsán felmerült feladatok 

 

Leitner Zoltán főtitkár tájékoztatta az elnökséget, hogy hétfőn az Országgyűlés elfogadta a szóban 

forgó törvénymódosítást. 

Papp Lajos elnök annyival egészítette ki a tájékoztatást, hogy az Országgyűlés azt a könnyítést fogadta 

el, amely szerint nem szükséges, hogy a biztosítási közvetítők, esetünkben az alkusz tagjaink, feltétlenül 

megfeleljenek ennek az előírásnak. 

 

Határozat: 

Az Elnökség – egyhangúlag – elfogadja, hogy a Pmt. által előírt auditált online távazonosítás 

kérdéskörét a jogszabálymódosítás elfogadását követően a Szövetség jogász bevonásával értékelje. 

Felkéri a Szövetség Főtitkárát, hogy az értékelés eredményéről tájékoztassa a tagságot. 
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6. A Szakmai Kerekasztal aktuális kérdései, helyzete 

 

Papp Lajos elnök szóbeli tájékoztatást adott az Elnökség számára a miniszteri biztos pozíció 

megszűnéséről és a folyamatban lévő ügyek áthelyezéséről. Meg nem erősített hírek szerint a 

biztosítási kérdések szerepe csökkenhet, azonban nem lehet tudni, hogy ez milyen hatással lesz az 

alkuszokra és a Szövetségre. Ennek pontos következményei később derülnek ki. 

A változás felveti a kérdést, hogy folytatódni fog-e a szakmai kerekasztal. Papp Lajos elnök üdvözölné, 

ha az egyeztetések továbbra is folytatódnának, és az NGM is jelen lenne. 

Hivatalos értesítés még nem érkezett, de úgy tudni, hogy a MABISZ pozitív döntést hozott, és részt 

kívánnak venni a jövőbeli megbeszéléseken. A Szövetség hivatalos tájékoztatást kér erről. 

 

Békés István elnökségi tag támogatta a kerekasztal megbeszélések folytatását, mivel azok nem 

kapcsolódnak a miniszteri biztos személyéhez. Javasolta, hogy a FBAMSZ legyen a kerekasztal motorja, 

és biztosítsa a további egyeztetéseket. 

 

 

7. Szekciók aktuális helyzete  

 

Markovics Balázs szekcióvezető a Vagyon- és felelősségbiztosítási Szekció tevékenységéről számolt 

be. A biztosítókkal történő egyeztetések kapcsán részeredményekkel rendelkezik, és ezek az 

egyeztetések továbbra is zajlanak. 

 

Békés István elnökségi tag elmondta, hogy a Vagyon- és felelősségbiztosítási Szekció egyik 

feladataként kitűzött FBAMSZ hírlevélben való megjelenés már elindult, és már a novemberi 

hírlevélben olvasható a szekció beszámolója. 

 

Molnár Marcell szekcióvezető a Személybiztosítási Szekció tevékenységéről számolt be. 

Az egyik téma, amelyben jelentős munkát végeztek: a Pmt. általi online távazonosítás. 

A másik folyamatos téma: a welcome call, amelyet az előírás szerint januártól be kell vezetni. A 

biztosítók átvállalhatják a feladat, és eddig, az Allianz kivételével minden biztosító vállalta is ezt. 

Leitner Zoltán főtitkár tájékoztatta az elnökség tagjait, hogy – tájékoztatásuk szerint – az Allianz is kész 

a welcome call kötelezettség átvállalására. 

 

Békés István elnökségi tag említette, hogy az MNB kiadott egy ajánlást a welcome call-ról, aminek 

értelmezését kérte az elnökségtől az átvállalhatóság kapcsán. 

 

Papp Lajos elnök elmondta, hogy a „kilépő call” a biztosítók kötelezettsége, míg a „belépő call” alkuszi 

kötelezettség, amely átadható a biztosítóknak. Ezt az MNB is megerősítette. A kötelezettség teljesítése 

viszont folyamatos kell legyen, nem maradhat el (nem lehet biztosítókra mutogatni, ha megszakad az 

ezirányú alkusz-biztosító együttműködés). 

 

Papp Lajos az Etikus 2.0 témában köszönetet mondott az OVB-nek és Jánosi Gergőnek, aki a 

Szövetséget képviselte az MNB és NGM egyeztetésen. A Szövetség több javaslatát elfogadták. 

A TKM témában az MNB eredeti elképzeléséből engedett, enyhített. 
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Molnár Marcell szekcióvezető hozzátette, hogy az OVB nagyon sok támogatást nyújt 

a Személybiztosítási Szekció üléseken is és rendkívül aktívak. 

 

Besnyő Márton szekcióvezető tájékoztatta az elnökséget, hogy a gépjármű és digitális szekció 

következő ülésének javasolt időpontja: 2024. december 5., 13:30–15:30, hibrid formában. Az ülés 

megszervezését a Titkárság végzi, és meghívót küld. 

 

Javasolt témák: 

• BM bekérdezés témája a DÁP tükrében. 

• A lakáskampány, amelyről elmondható, hogy sikeresen átment. 

• Casco penetráció növelése, amelyet érdemes napirendre tűzni. 

• Kárstatisztikák, káradatok kérdései. 

 

Papp Lajos elnök a káradatok kapcsán jelezte, hogy több szempontból érdemes megvizsgálni a 

kérdést, mivel vannak pro és kontra érvek is. 

 

 

8. Egyebek 

 

Papp Lajos elnök tájékoztatta az elnökséget Illés Szilvia munkaszerződésének módosításáról: mely a 

6 órás foglalkoztatásról 8 órás munkaszerződésre változik. A szükséges forrást a Szövetség biztosítja, 

és lehetőség van a forrás áthelyezésére is (pl. marketing feladatok átvétele, BIPAR feladatok, ezekből 

a keretekből átcsoportosítható). Fontos a titkárság proaktivitásának fenntartása. 

 

Farnadi Judit elnökségi tag hozzátette, hogy a titkárság munkájában érezhető a változás. Ha a 

munkakapcsolat jól működik a titkár és főtitkár között, akkor nem célszerű ezt megbontani. 

 

Papp Lajos elnök tájékoztatta az elnökséget, hogy változás történt az extraprofitadóval kapcsolatban 

2025 vonatkozásában. 

 

Baksa Melinda elnökségi tag felvetette a NIS2 kérdését, jelezve, hogy a hatóság nem válaszolt 

a FBAMSZ felvetésére, és ezt nem lenne szabad annyiban hagyni. 

Papp Lajos elnök javasolta, hogy legyen egy online meeting a NIS2 ügyében, érintett jogászok 

bevonásával. A cél az, hogy a hatóság válaszoljon a Szövetség korábbi megkeresésére és adjon 

állásfoglalást. 

Leitner Zoltán főtitkár szervezi a meetinget, javasolt időpont: 2024. december 5., 15:30, a Gépjármű 

és digitális szekcióülést követően, online formában. 

 

K.m.f. 

 

Leitner Zoltán s.k. 

főtitkár 

 


